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Abstract  
    Computerized Tomography Angiography (CTA) and Magnetic 

Resonance Angiography (MRA) have both now evolved into 

noninvasive techniques for imaging the lower limb vasculature. 

The purpose of the current study was to evaluate the diagnostic 

value of MRA at 1.5 T versus CTA for evaluation of lower 

extremity peripheral arterial disease (PAD). In this study, cases were 

maintained at King Fahad Hospital during the period from 2014-2017. 

Materials and methods: 100 consecutive patients (52 were males, 48 

were females) were enrolled. Their ages ranged between 34–83 years 

old, average age was 62.3 years with clinically suspected lower 

extremity PAD underwent MRA and CTA under the standard protocol 

of examinations. The diagnosis was compared in both modalities by 

two radiologists with  8  and  10 years of  experience. In  the  

evaluation of  those diagnostic tests;  the  study of agreement for their 

results was obtained. The selected arteries to be evaluated were: 

common iliac artery, external iliac, internal iliac, femoral, femoral 

profound, popliteal, anterior tibial, posterior tibial, peroneal artery and 

distal abdominal aorta. 

The results showed the consistency in the findings between the 

CTA and MRA in the selected arteries were as follows: Common Iliac 

Artery was found to be normal in 96 /100 patients, 2 arteries were 

affected with aneurysm. External iliac artery was normal in 95 cases 

and 2 with aneurysm. Internal iliac artery was normal in 94 cases and 

4 with aneurysm. Femoral artery was normal in 98 cases and 5 were  
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affected by aneurysm. Femoral profound artery was normal in 90 cases 

and 2 with aneurysm. Popliteal artery was normal in 86 cases, and 

aneurysm was found in 3 cases. Anterior tibial artery was normal in 84 

cases, aneurysm in 3 cases. Posterior tibial artery was normal in 82 

cases and aneurysm in 4 cases. Peroneal tibial artery was normal in 79 

patients, 3 were affected with aneurysm. Most of the cases diagnosed 

as stenosis in CTA was found to be totally occluded in MRA .The 

distal abdominal aorta was found to be normal in all patients100%. 

There are no significant differences in the results found in the 

CTA and MRA in the diagnosis of the selected arteries. All the 

occluded cases were well diagnosed by MRA. Interpretation of MRA 

and CTA for PAD has an excellent agreement, with significant 

correlation between the two modalities at p=0.000 in the diagnosis of 

the normal arteries, aneurysm stenosis and occlusion in the selected 

peripheral arteries. The results support the increasing use of both MRA 

and CTA in the diagnostic imaging of patients with PAD. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 ملخص الدراسة

.) قد تطورت ʪM.R.Aلرنين المغناطيسي (.) والتصوير الأوعية C.T.Aالتصوير المقطعي ʪلأشعة المقطعية (

  الآن إلى تقنيات غير موسع لتصوير الأوعية الدموية الطرف السفلي.

. لتقييم الطرف C.T.Aمقابل  T 1.5وكان الغرض من الدراسة الحالية لتقييم القيمة التشخيصية لمرا عند 

الحفاظ على الحالات في مستشفى الملك فهد السفلي من أمراض الشرايين الطرفية (ʪد). في هذه الدراسة، تم 

  .2017-2014خلال الفترة من 

من الإʭث). تراوحت أعمارهم بين  48من الذكور و  52مريض متتالي ( 100تسجيل المواد والأساليب: تم 

. و M.R.Aسنة مع يشتبه سريرʮ الطرف السفلي خضعت  62.3العمر سنة، وكان متوسط  34-83

C.T.Aت. تمت مقارنة التشخيص في كلا الطرائق من قبل اثنين من . بموجب اʭلبروتوكول المعياري للامتحا

عاما من الخبرة. وفي تقييم تلك الاختبارات التشخيصية؛ تم الحصول على دراسة  10و  8علماء الأشعة مع 

ك، الحرقفي الخارجي، الحر قفي اتفاق لنتائجها. كانت الشرايين المختارة التي سيتم تقييمها: الشرʮن الحرقفي المشتر 

الداخلي، الفخذ، الفخذ عميق، المأبضي، الأمامي الظنبوب الأمامي، الظنبوب الخلفي، الشرʮن الشظوي 

  والشرʮن الأورطي الباطني البعيدة.

. في الشرايين المختارة كانت على النحو M.R.A. و C.T.Aوأظهرت النتائج الاتساق في النتائج بين 

مع تمدد  2مريض، وϦثرت الشرايين  96/100العثور على الشرʮن الحرقفي المشترك لتكون طبيعية في  التالي: تم

مع تمدد الأوعية الدموية. كان الشرʮن  2حالة و  95الأوعية الدموية. كان الشرʮن الحرقفي الخارجي طبيعي في 

 98كان الشرʮن الفخذي الطبيعي في   مع تمدد الأوعية الدموية. 4حالة و  94الحر قفي الداخلي طبيعي في 

مع تمدد  2حالة و  90كانت متأثرة بتمدد الأوعية الدموية. كان الشرʮن العميق الفخذي طبيعيا في   5حالة و 

حالات.   3حالة، و تم العثور على تمدد الأوعية الدموية في  86الأوعية الدموية. كان الشرʮن المأبضي طبيعي في 

حالات. كان الشرʮن الظنبوبي  3حالة، تمدد الأوعية الدموية في  84بي الأمامي طبيعي في كان الشرʮن الظنبو 

 79حالات. كان الشرʮن الظنبوبي الشظوي الطبيعي في  4حالة وتمدد الأوعية الدموية في  82الخلفي طبيعي في 



. وجد أن C.T.Aا تضيق في مع تمدد الأوعية الدموية. معظم الحالات التي تم تشخيصها Ĕϥ 3مريضا، وتضرر 

. تم العثور على الشرʮن الأورطي البطني البعيدة لتكون طبيعية في جميع المرضى M.R.Aتكون مغلقة تماما في 

100٪.  

. في تشخيص M.R.A. و C.T.Aلا توجد فروق ذات دلالة إحصائية في النتائج التي تم العثور عليها في 

. و M.R.A.. تفسير  M.R.Aالات المغلفة بشكل جيد من قبل الشرايين المختارة. تم تشخيص جميع الح

C.T.A د لديه اتفاق ممتاز، مع وجود علاقة كبيرة بين الطرائق اثنين فيʪ ل .p = 0.000  في تشخيص

الشرايين العادية، تضيق تمدد الأوعية الدموية والانسداد في الشرايين الطرفية المختارة. النتائج تدعم الاستخدام 

  . في التصوير التشخيصي للمرضى الذين يعانون من ʪدC.T.Aزايد لكل من مرا و المت
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